
 

 

 

        

                        Z Á P I S 

z 2. jednání Komise životního prostředí a obnovitelných zdrojů zřízené Radou 

města  Karlovy Vary  

Dne 15.2.2023 se uskutečnilo 2. jednání Komise životního prostředí a 

obnovitelných zdrojů zřízené Radou města  Karlovy Vary  

 

Místo jednání: Magistrát města Karlovy Vary, Moskevská 21, Karlovy Vary, 361 20, 

zasedací místnost v 5.patře  

 Doba jednání: jednání bylo zahájeno v 15:05 hodin a skončeno v 17:15 hodin. 

Přítomni: Ing. Martin Vinš, Jaroslav Hrdlička, Mgr. Vladimír Melichar, RNDr. Jaroslav 

Růžička 

Omluveni :  Zdeňka Batíková, Mgr. Eva Plhová 

Nepřítomni :  Mgr.Bc. Hana Žáková 

Hosté:   

Ing.Stanislav Průša – vedoucí odboru životního prostředí Magistrátu města Karlovy Vary 

Ing. Bc. Stanislav Dvořák, Ph.D. – ředitel Lázeňských lesů a parků Karlovy Vary, 

příspěvkové organizace 

 

Program :              

1. Zahájení 

2.Schválení programu jednání 

3.Lázeňské lesy a parky Karlovy Vary, příspěvková organizace  – aktuální situace 

4.Karlovy Vary – monitoring ovzduší 

5.Obnovitelné zdroje energie (dobíjecí stanice - rozvoj infrastruktury, geotermální 

energie, fotovoltaická energie) 

6.Různé  

 
 

1.Zahájení 

 

Jednání komise zahájil  její předseda Ing. Martin Vinš. V úvodu přivítal členy komise a 

pozvané hosty.  
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2.Schválení programu jednání  

Předseda komise Ing.Martin Vinš požádal přítomné o připomínky či doplnění 

k navrženému programu. Současně navrhl vypustit z programu jednání bod č.5 

Obnovitelné zdroje energie (bude zařazeno do programu březnového jednání). Žádné 

další připomínky či doplnění nebyly vzneseny. 

 

Usnesení 

Komise životního prostředí a obnovitelných zdrojů schválil program svého 2. 

jednání s tím, že bude vypuštěn bod č. 5. Obnovitelné zdroje energie (dobíjecí 

stanice - rozvoj infrastruktury, geotermální energie, fotovoltaická energie). 

pro: Ing. Martin Vinš, Jaroslav Hrdlička, Mgr. Vladimír Melichar, RNDr. Jaroslav Růžička  

proti:  -        zdržel se: -       nehlasoval: -     

nepřítomen: Zdeňka Batíková , Mgr. Eva Plhová, Mgr.Bc. Hana Žáková 

                                  Usnesení bylo přijato       

 

3.Lázeňské lesy a parky Karlovy Vary, příspěvková organizace  – aktuální 

situace  
 
Ředitel Lázeňských lesů a parků Karlovy Vary, příspěvkové organizace Ing. Bc. Stanislav 

Dvořák, Ph.D. seznámil členy komise se záměry v rámci práce jím řízené organizace. 

Z důvodu, že není přehled o stavu jednotlivých stromů na území města, chce udělat 

jejich inventarizaci. Za tímto účelem by měl být nakoupen software v ceně cca 300 tis. 

Kč. Do něj se pak budou postupně vkládat údaje o jednotlivých dřevinách vč. jejich 

zdravotního stavu. Zde je také možná spolupráce z Českou zemědělskou univerzitou. 

Předpoklad je, že budou tyto práce prováděny vlastními silami a měly by být hotovy do 

cca 2 let. Upozornil, že mají k dispozici 3D tomograf, který je schopen prověřit zdravotní 

stav dřevin nedestruktivní metodou.  

Konstatoval také, že je jeho cílem zlepšit komunikaci s občany a lépe informovanost 

veřejnost o připravovaných záměrech.  

Zamýšlí výrazně zapojit do péče o veřejnou zeleň seniory. Předpoklad je takový, že by 

zájemce dostal na starosti nějakou část veřejné zeleně (např. trávník se živým plotem u 

jeho domu). O něj by se pak za dohodnutou finanční sumu staral.  

 

Následně pak Ing.Dvořák odpovídal na dotazy členů komise. 

 

K vývoji kůrovce upřesnil, že je jeho snahou maximální eliminace do cca konce dubna 

2023. V současné době je cca 85 – 90 % těžených jehličnatých dřevin dřevo s kůrovcem. 

V roce 2022 bylo celkově vytěženo cca 16 tis. m3 dřeva.   
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K dotazu na současné škody zvěří uvedl, že je zaveden pro zaměstnance systém 

odměňování za zastřelenou zvěř a to právě s cílem snížení škod (nejenom na lesních 

porostech, ale i v parcích). Za letošní myslivecký rok bylo zatím mimo jiných uloveno 

také 105 ks prasete divokého. K odchytu prasat je využíván i síťový chyták.  

 

Na dotaz Mgr.Melichara k nadměrnému užívání soli v rámci zimní údržby chodníků uvedl, 

že se jedná o problém spojený s její ruční aplikací. Jednou z cest je snížení podílu ruční 

práce, tj. nákup stroje, který by umožňoval nastavení přesné dávky soli. Současné je ale 

také vyvíjen tlak na provádějící pracovníky na přesnější dávkování soli.  

 

Ke zlepšení péče o veřejnou zeleň i lesy je v plánu či již byla proveden nákup např. 

mechanizace na provádění pravidelného řezu stromů, vysokozdvižného vozíku, traktoru, 

harvestoru do probírkových porostů. Zde je snaha o maximální využití dostupných 

dotačních titulů.  

 

Jedním s cílů je také zvýšení počtu akcí v posílení biodiverzity (např. tůně v lesích, 

ponechání torz stromů v parcích atd.).  

 

RNDr. Růžička vznesl dotaz na přínos sloučení parků a lesů do jedné organizace a 

současně uvedl, že by bylo vhodné předložit komisi vizi fungování nové organizace a 

nakládání s jejím majetkem. Ing.Dvořák uvedl, že vedle finančním úspor dojde také 

k lepšímu využití techniky i pracovníků. THP by měli být až na jednoho přesunuti do 

objektu na Linhartu. Do budoucna je možný přesun celého areálu z lokality U Solivárny 

do areálu v Drahovicích (i v souvislosti s plánovanou rekonstrukcí Ostrovského mostu). 

K vizi činnosti Ing.Dvořák uvedl, že vidí její předložení komisi do konce letošního roku. 

Následně byla krátce zmíněna otázka mobiliáře v lesích jako nezbytné součásti 

lázeňských lesů i problém stavu opěrných zídek.  

 

Usnesení 

Komise životního prostředí a obnovitelných zdrojů : 

1.vzala na vědomí informaci Ing. Bc. Stanislava Dvořáka, Ph.D. o činnosti 

Lázeňských lesů a parků Karlovy Vary, příspěvkové organizace  

2.požádala ředitele Lázeňských lesů a parků Karlovy Vary, příspěvkové 

organizace Ing. Bc. Stanislava Dvořáka, Ph.D. o zpracování vize (představení 

krátko, středně a dlouhodobých cílů) směřování jím řízené organizace.  

pro: Ing. Martin Vinš, Jaroslav Hrdlička, Mgr. Vladimír Melichar, RNDr. Jaroslav Růžička  

proti:  -        zdržel se: -       nehlasoval: -     

nepřítomen: Zdeňka Batíková , Mgr. Eva Plhová, Mgr.Bc. Hana Žáková 

                                  Usnesení bylo přijato       
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4.Karlovy Vary – monitoring ovzduší 

 

V návaznosti na lednové jednání byli Ing.Průšou upřesněny 3 lokality pro umístění 

měřících stanic – okolí hotelu Thermal, okolí Mlýnské (Zítkovy) kolonády a okolí 

Divadelního náměstí. V následné diskusi bylo mimo jiní konstatováno, že by zkušenosti 

z tohoto měření měli být využity k návrhu umístění dalších měřících bodů popř. jiného 

typu měření také v ostatních částech města.  

 
Komise životního prostředí a obnovitelných zdrojů : 

1.navrhuje pro umístění měřících stanic následující 3 lokality – okolí hotelu 

Thermal, okolí Mlýnské (Zítkovy) kolonády a okolí Divadelního náměstí 

2.doporučuje Radě města Karlovy Vary schválit žádost o výjimku ze zadávání 

veřejných zakázek pro pilotní projekt monitoringu ovzduší 

3.doporučuje Radě města Karlovy Vary využít výsledky měření k návrhu 

umístění dalších měřících bodů, popř. jiného typu měření také v ostatních 

částech města 

  

pro: Ing. Martin Vinš, Jaroslav Hrdlička, Mgr. Vladimír Melichar, RNDr. Jaroslav Růžička  

proti:  -        zdržel se: -       nehlasoval: -     

nepřítomen: Zdeňka Batíková , Mgr. Eva Plhová, Mgr.Bc. Hana Žáková 

                                  Usnesení bylo přijato       

 
5.Různé 

5.1. Karlovy Vary, nadměrné solení pěších komunikací 

Mgr.Melichar navrhl, aby se komise důkladněji zabývala otázkou nadměrného solení 

pěších komunikací. Členové se shodli, že na příští jednání bude tato problematika řešena 

jako samostatný bod a jako host bude přizvána vedoucí technického odboru Ing. Eva 

Pavlasová.  

K bodu nebylo přijato usnesení.  

 

 

 

 

Ing.Martin Vinš 

Předseda Komise životního prostředí a obnovitelných zdrojů 

 

16.2.2023 

Zapsal: Ing. Vladimír Krůta, tajemník komise 


